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Protokół nr XXXVII/17 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej dnia 19 października 2017 r. o godz. 16:00 w sali 

sesyjnej Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrz Śmigla,  Zastępcę 

Burmistrza, Zastępcę Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Kościanie Pana Andrzeja 

Zieglera, Komendanta Gminnego ZOSP RP Łukasza Kurzawskiego, kierowników i 

dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli, 

władze Stowarzyszenia Oświatowego im. Dezyderego Chłapowskiego w Kościanie, 

stypendystów wraz z rodzicami, pracowników Urzędu, radcę prawnego, mieszkańców gminy 

oraz przedstawicieli mediów. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 14 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał – nieobecny Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof 

Łączny. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i sołtysów z XXXVII sesji Rady 

Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji Rady. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej Śmigla w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w Śmiglu. 

8. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla za III kwartał 2017 r. 

 Rewizyjnej,  

 Finansowo – Gospodarczej, 

 Spraw Społecznych, 

 Planowania i Rozwoju, 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

11. Podziękowania dla mieszkańców Morownicy za udzieloną sąsiedzką pomoc. 

12. Wręczenie aktów nadania stypendium na rok szkolny 2017/2018 dla uczniów Gminy 

Śmigiel przez Stowarzyszenie Oświatowe im. Dezyderego Chłapowskiego. 

13. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Śmigla, 

2) w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej, 

3) w sprawie  zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017, 

4) w sprawie  zmiany nazwy Przedszkola Samorządowego w Śmiglu,  

5) w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności 

pożytku publicznego na rok 2018”,  

6) w sprawie przyjęcia „Programu rewitalizacji dla Gminy Śmigiel                             
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na lata 2017-2023”, 

7) w sprawie nadania nazwy ulicy Południowej w Nietążkowie, 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zabudowy techniczno-

produkcyjno-usługowej w obrębie wsi Nietążkowo. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Odpowiedzi na zapytania. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że dnia dzisiejszego zostało skierowane do Biura 

Rady pismo z prośbą o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 

rewitalizacji dla Gminy Śmigiel na lata2017-2023”. 

Zastępca Burmistrza Śmigla wyjaśnił, że na posiedzeniu dwóch komisji, na których 

był omawiany projekt tej uchwały pojawiło się sporo poprawek do naniesienia wskazanych 

przez Urząd Marszałkowski i w związku z tym zaproponowano wycofanie tej uchwały z 

porządku obrad, naniesienie poprawek i jej podjęcie na kolejnej sesji. 

Przewodniczący przypomniał, że aby zmienić porządek obrad potrzebna jest 

bezwzględna ilość głosów ustawowego składu rady, czyli w przypadku tej rady jest to 8. 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie uchwały do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wycofana z porządku obrad z pkt 13 ppkt. 6. 

Przewodniczący Rady przekazał także, że dnia dzisiejszego zostało skierowane do 

Biura Rady pismo z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 -2025. 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że zgodnie ze 

zmianami w budżecie w 2017 roku, dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2017-2025: 

Zwiększenie dochodów w 2017 r. 3 028 140,90 zł 

w tym:  

Zwiększenie dochodów bieżących 2 854 340,90 zł 

Zwiększenie dochodów majątkowych 173 800,00 zł 

Zwiększenie wydatków w 2017 r. 3 028 140,90 zł 

w tym:  

Zwiększenie wydatków bieżących 2 926 306,90 zł 

Zwiększenie wydatków majątkowych 101 834,00 zł 

Deficyt (plan) po zmianach -7 627 955,37 zł 

 

Dokonano zmiany w zakresie przedsięwzięcia pn. Rozbudowa Przedszkola w Śmiglu. 

Zmniejszono limit wydatków na to przedsięwzięcie w roku 2017, stosownie zaktualizowano 

także limit zobowiązań i łączne nakłady finansowe. 

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wprowadzenie uchwały do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 
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- „za” wprowadzeniem uchwały 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad w miejsce wycofanej uchwały czyli 

w pkt 13  ppkt. 6. 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad - 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 Zmieniony porządek sesji został przyjęty. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XXXVI sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół także wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do 

wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Do przedstawionej przez Przewodniczącego Rady informacji pytań nie było. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla i stanowi ono załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań nie było.  

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami stanowi 

załącznik nr 4  do protokołu. 

Informacja została przekazana pocztą elektroniczną. 

Radny Alfred Splisteser poprosił o przybliżenie punktu 11 dotyczącego zgromadzenia 

wspólników Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że spotkanie to odbyło się by przedstawić sprawozdanie 

finansowe. związek jest z nadwyżką i podwyżki nie są planowane. 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad. 7. 

 

Przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Miejskiej Śmigla w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w Śmiglu. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Jaworska przekazała, że kontrola odbyła 

się 14 września 2017, protokół został podpisany przez wszystkich członków komisji 

uczestniczących w kontroli oraz podmiot kontrolowany i jest do wglądu w Biurze Rady. 

Pytań ze strony radnych nie było. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.8. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań za 

III kwartał 2017 przewodniczących komisji.  

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

– Rewizyjnej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Jaworska .     

   Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Pytań nie było. 

– Finansowo Gospodarczej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Adamczak – Puk      

   Arleta. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Pytań nie było. 

– Spraw Społecznych – przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Żak. 

   Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Pytań nie było. 

– Planowania i Rozwoju – przedstawił Przewodniczący Komisji Sławomir   

   Grzelczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

– Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił Przewodniczący Komisji  

   Alfred Splisteser. Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 9 do protokołu.  Pytań    

    nie było. 

 

Ad. 9. 

 

Interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

 

Ad. 10. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli – nie było. 

 

Ad. 11. 

 

Podziękowania dla mieszkańców Morownicy za udzieloną sąsiedzką pomoc podczas 

pożaru domu w Morownicy. Podziękowania złożyła Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak, 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski, Zastępca Komendanta Państwowej Straży 

Pożarnej w Kościanie Andrzej Ziegler oraz Prezes OSP w Morownicy Zygmunt Konieczny. 

 

Ad. 12. 

 

Akty nadania stypendiów oraz nagród, podczas sesji, wręczył stypendystkom dr 

Emilian Prałat – członek zarządu kościańskiego stowarzyszenia. Gratulacje uczennicom 

złożyli również: burmistrz Małgorzata Adamczak oraz przewodniczący rady Wiesław 

Kasperski. Przedstawiono krótką historię stowarzyszenia oraz organizacje z którymi 

współpracuje stowarzyszenie. Podstawowa rolą stowarzyszenia jest wspierać uczniów 

zdolnych, których sytuacja materialna nie jest zbyt dobra. Ponadto stypendyści wciągani są 



5 

 

we wspólne integrowanie i nakierowywanie ich na rozwój środowisk lokalnych w których 

żyją i szkoły w których się uczą. Następnie przedstawiono tegorocznych stypendystów.  

Po wręczeniu aktów nadania zrobiono wspólne zdjęcie ze stypendystami. 

 

O godz. 16:30 Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. Obrady wznowiono o godz. 16:45 

w niezmienionym składzie. 

 

Ad. 13 

 

Podjęcie uchwał:  

 

1) w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Śmigla. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że dnia 8 września 2017 roku do Rady Miejskiej 

Śmigla wpłynęło pismo od mieszkanki Śmigla na bezczynność Burmistrza Śmigla. Skarga ta 

dotyczy braku odpowiedzi na pismo dotyczące zalewania nieruchomości położonej przy       

ul. Dudycza w Śmiglu ściekami z kanalizacji. 

Zgodnie z uchwałą Nr XXXVI/274/17 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 28 września 

2017 r. w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Śmigla zbadania skargi na 

bezczynność Burmistrza Śmigla i braku odpowiedzi na pismo skierowane przez skarżącą, 

skarga została przekazana do zbadania przez Komisję Rewizyjną. Komisja Rewizyjna 

przedłożyła swoje stanowisko Radzie i została przygotowana uchwała. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przekazała stanowisko Komisji w tej sprawie. 

Przewodniczący rady dodał, że w podstawie prawnej uchwały zostanie uaktualniony 

dziennik urzędowy w którym ogłoszono jednolity tekst ustawy o samorządzie gminnym. 

Sytuacja ta dotyczy każdej podejmowanej uchwały. Na dzień złożenia projektów uchwał nie 

było jeszcze zmian. 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/283/17 w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza 

Śmigla. 

 

2) w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że statut jest podstawowym aktem ustrojowym 

gminy, zawierającym normy prawa ustrojowego, stanowiące wraz z Konstytucją i ustawami 

system ustrojowy prawa samorządu gminnego. Uchwalenie oraz zmiana statutu oraz statutów 

sołeckich należą do wyłącznej właściwości rady gminy. W związku z potrzebą zmian statutu 

Gminy i sołectw, które zauważono na kilku posiedzeniach komisji proponuje się powołać 

doraźną komisje do wykonania określonego zadania. 

Pytań i uwag do uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 
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- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/284/17 w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

 

3) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2017. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Przedstawił projekt 

uchwały i wyjaśnił,  że zmiany dotyczą : 

Dochody  

a) rozdział 20001 Gospodarka leśna – zwiększenie o kwotę 150 zł z tytułu zwiększonych 

dochodów  

b) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie o kwotę 200 

zł z tytułu zwiększonych dochodów  

c) rozdział 75095 Pozostała działalność w dziale Administracja Publiczna – zwiększenie 

o kwotę 1.100 zł z tytułu zwiększonych dochodów  

d) rozdział 75416 Straż miejska - zwiększenie o kwotę 1.000 zł z tytułu zwiększonych 

dochodów  

e) rozdział 75615 wpływy z podatków - zwiększenie o kwotę 100 zł z tytułu 

zwiększonych odsetek podatkowych  

f) rozdział 75618 wpływy z innych opłat - zwiększenie o kwotę 100 zł z tytułu 

zwiększonych odsetek  

g) rozdział 75814 Różne rozliczenia – zmniejszenie o kwotę 3.450 zł  

h) rozdział 80101 Szkoły podstawowe – zwiększenie o kwotę 13.920 zł z tytułu 

planowanych środków z Ministerstwa Edukacji Narodowej w ramach Programu 

Aktywna Tablica (Szkoła Podstawowa w Śmiglu)  

i) rozdział 80104 Przedszkola – zwiększenie o kwotę 20 zł na wniosek kierownika 

jednostki oświatowej  

j) rozdziały 90003 Oczyszczanie miast – zwiększenie o kwotę 800 zł z tytułu 

zwiększonych wpływów  

k) rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – wprowadzenie środków z 

Ministerstwa Kultury Fizycznej w kwocie 172.500 zł na zadanie „Modernizacja 

boiska sportowego w Śmiglu. Gmina otrzymała dofinansowanie w ramach Programu 

„Pilotażowy program modernizacji infrastruktury sportowej Mały Klub”  

Wydatki  
a) rozdziały 60016, 92109, 92605 – przeniesienia pomiędzy paragrafami na wniosek 

sołectw  

b) dział 010 Rolnictwo i łowiectwo – zmniejszenia o kwotę 5.000 zł z przeznaczeniem na 

utrzymanie terenów zielonych  

c) rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – przeniesienia pomiędzy 

paragrafami  

d) dział 754 Bezpieczeństwo publiczne - przeniesienia pomiędzy paragrafami  

e) rozdział 75818 Różne rozliczenia – zwiększenie rezerwy  

f) rozdział 80101 – Szkoły podstawowe – wprowadzenie środków uzyskanych z 

Ministerstwa (dotyczy Szkoły Podstawowej w Śmiglu)  

g) rozdział 80104 Przedszkola – zmniejszenie o kwotę 10.000 zł na zadaniu Budowa 

Przedszkola  

h) rozdział 91209 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – przeniesienie dotacji 

pomiędzy Centrum Kultury a Biblioteką  
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i) rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – zwiększenie środków na 

zadaniu „Modernizacja boiska sportowego w Śmiglu - Pilotażowy program 

modernizacji infrastruktury sportowej Mały Klub” z tytułu zwiększonego zakresu  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej i poprosił zastępcę przewodniczącej komisji o 

przedstawienie opinii. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Alfred Splisteser przekazał, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Skarbnik zgłosił w tym momencie autopoprawki do projektu uchwały, które stanowią 

zał. nr 10 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/285/17 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel                         

na rok 2017. 

 

4) w sprawie  zmiany nazwy Przedszkola Samorządowego w Śmiglu. 

 

Projekt uchwały omówiła Pani Danuta Szczepaniak – Kierownik Wydziału 

Organizacyjnego i wyjaśniła, że zgodnie z § 1 ust. 1 Rozporządzenia Ministra Edukacji 

Narodowej z dnia 17 marca 2017 r. w sprawie szczegółowej organizacji publicznych szkół 

i publicznych przedszkoli nazwa publicznego przedszkola zawiera odpowiednio określenie 

„Przedszkole”, ustalony przez organ prowadzący numer porządkowy przedszkola wyrażony 

cyfrą arabską, jeżeli w danej miejscowości jest więcej niż jedno przedszkole, imię 

przedszkola, jeżeli imię takie nadano, nazwę miejscowości, w której siedzibę ma przedszkole. 

W związku z powyższym konieczne jest dokonanie zmiany nazwy Przedszkola w Śmiglu 

i usunięcie z niej zwrotu „Samorządowe”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pani Szczepaniak zgłosiła oczywisty błąd pisarski, a mianowicie pominięcie § 7 i 

wówczas obecny  § 7 staje się § 8. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/286/17 w sprawie zmiany nazwy Przedszkola Samorządowego w 

Śmiglu. 

 

5) w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w 

sferze działalności pożytku publicznego na rok 2018”. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Michał Majer – pracownik Urzędu, który wyjaśnił, 

że zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady należy 

podejmowanie uchwał w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady 

gminy. Delegację taką stanowią także przepisy nakładające na organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego obowiązek  uchwalenia rocznego planu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku 

publicznego. Projekt programu współpracy został poddany konsultacjom z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy. Przyjęcie uchwały 

umożliwi organizacjom pozarządowym i podmiotom prowadzącym działalność pożytku 

publicznego czynny udział w realizacji wykonanych przez Gminę ustawowych zadań 

publicznych. w przygotowanym projekcie uchwały znaczących zmian nie ma w odniesieniu 

do roku poprzedniego. 

Współpraca Gminy Śmigiel z organizacjami odbywać się będzie głównie w formie: 

1) zlecania organizacjom pozarządowym realizacji zadań publicznych  poprzez otwarte 

konkursy ofert, tryb pozakonkursowy, zakup usług. 

2) udział przedstawicieli organizacji pozarządowych w opiniowaniu ofert w ramach 

otwartych konkursów ofert, 

3) wzajemnego informowania o planowanych kierunkach działalności, 

4) realizacji wspólnych projektów i inicjatyw na rzecz społeczności lokalnej, 

5) współdziałania w pozyskiwaniu środków finansowych z innych źródeł, 

w szczególności z funduszy Unii Europejskiej; dofinansowanie wkładu własnego 

do niniejszych projektów, 

6) doradztwa i udzielania pomocy merytorycznej organizacjom pozarządowym, 

7) popularyzacji działalności organizacji pozarządowych w mediach i na stronach 

internetowych gminy, 

8) konsultacji na zasadach określonych w Uchwale Nr XLVIII/503/10 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 20 maja 2010 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

konsultowania 

z organizacjami pozarządowymi projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 

dotyczących działalności statutowej tych organizacji, 

9) umów partnerstwa i o wykonanie inicjatywy lokalnej. 

           Współpraca Gminy Śmigiel z organizacjami w roku 2018 obejmuje zadania 

w zakresie: 

1) polityki społecznej 

2) rozwoju i upowszechniania kultury fizycznej 

3) kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego 

4) turystyki 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak wyjaśnił, że projekt otrzymał pozytywną opinię. 
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Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/287/17 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności 

pożytku publicznego na rok 2018”. 

 

6) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Śmigiel                                    

na lata 2017 – 2025. 

 

Przewodniczący Rady  wyjaśnił, że projekt uchwały był wprowadzony do porządku 

obrad i mawiany podczas wprowadzania. 

Zapytał czy są pytania do uchwały? 

Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/288/17 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy 

Śmigiel na lata 2017 – 2025. 

 

7) w sprawie nadania nazwy ulicy Południowej w Nietążkowie. 

 

Projekt uchwały omówił Pan Adam Kubiak – pracownik Urzędu i wyjaśnił, że 

konieczność nadania nazwy ulicy działce o nr geod. 648/3 w Nietążkowie będącej drogą 

gminną spowodowana jest wnioskiem właściciela nieruchomości położonej przy tej drodze 

o nadanie numeru porządkowego. Wnioskiem z dnia 04.10.2017 roku sołtys Nietążkowa 

zwrócił się o nadanie nazwy ulicy dla tej działki. Nadanie nazwy ulicy dla tego rejonu 

Nietążkowa jest niezbędne, ponieważ umożliwi ustalanie właściwej numeracji porządkowej 

dla przyległych do ulicy nieruchomości, na których aktualnie powstaje zabudowa 

mieszkaniowa. Nadanie nazwy ulicy Południowej w Nietążkowie będącej przedłużeniem 

istniejącej ulicy Południowej w Śmiglu następuje po konsultacjach z sołtysem Nietążkowa 

oraz właścicielem nieruchomości objętej wnioskiem o nadanie numeru porządkowego.  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk wyjaśnił, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 14 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/289/17 w sprawie nadania nazwy ulicy Południowej w Nietążkowie. 

 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru zabudowy techniczno-produkcyjno-usługowej w obrębie 

wsi Nietążkowo. 
 

Projekt uchwały omówił także Pan Adam Kubiak – pracownik Urzędu i wyjaśnił, że 

uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru zabudowy techniczno- produkcyjno- usługowej podejmuje się na 

wniosek Burmistrza Śmigla uwzględniający złożony wniosek Zarządu Powiatu 

Kościańskiego z dnia 7 lutego 2017 roku w sprawie zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Śmigiel dla terenu obejmującego 

działki ewidencyjne nr 719, 124/8 obręb Nietążkowo i przeznaczenie dalej w planie 

wnioskowanego terenu pod funkcje techniczno- produkcyjno- usługowe z terenem zieleni 

urządzonej. 

W ocenie Zarządu Powiatu Kościańskiego wnioskowana zmiana przeznaczenia wiąże 

się z budową drogi powiatowej nr 3903P Boguszyn-Bronikowo do węzła planowanej drogi 

ekspresowej S-5 w Nietążkowie od km 0+000,00 do km 6+559,10. Według wnioskodawcy 

zainteresowanie obszarami przeznaczonymi na funkcje produkcyjne, przemysłowe i usługowe 

w okolicach nowobudowanej drogi powiatowej oraz drogi ekspresowej S-5 wykazują 

nie tylko mieszkańcy powiatu ale także inwestorzy zewnętrzni. Sporządzenie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zabudowy techniczno- produkcyjno- 

usługowej wpłynie korzystnie na atrakcyjność terenów przylegających do nowobudowanych 

dróg, a także będzie niosła za sobą wzrost wpływów z tytułu podatku od podniesionej 

wartości nieruchomości i jest uzasadniona z punktu widzenia ekonomicznego i społecznego. 

Przedmiotem opracowania miejscowego planu jest wyznaczenie nowych terenów 

zabudowy techniczno- produkcyjno- usługowej w obrębie wsi Nietążkowo. Po 

przeanalizowaniu sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego przyda 

gminie nowych terenów inwestycyjnych, a co za tym idzie docelowo możliwości 

dodatkowych wpływów z  podatku od podniesionej wartości gruntu. Sporządzenie 

miejscowego planu jest więc zasadne i wpłynie korzystnie na rozwój gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji planowania i rozwoju i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk wyjaśnił, że projekt otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Głos zabrał  wicestarosta kościański Stefan Stachowiak – obecny na sesji zauważył, że 

wskazany w uchwale teren pod miejscowy plan obejmuje nie tylko tereny starostwa ale także 

działkę prywatną. Zauważył, że nie wnioskowało starostwo  o taka decyzje, bo działka ta 

będzie konkurencyjna dla terenów starostwa. 
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Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju wyjaśnił, że pomysł powiększenia 

planu padł na komisji i sama działka prywatna nie stanowi konkurencji dla terenów starostwa. 

Pan Adam Kubiak wyjaśnił dodatkowo, że urbanista Urzędu uznał, że jeżeli ta działka 

jest objęta studium to niech będzie też ujęta w miejscowym planie. 

Wicestarosta wyjaśnił, że dalszy plan  miał obejmować wciągniecie terenów przy               

ul. Południowej do miejscowego plany, a w tej sytuacji to będzie konkurencja. 

Burmistrz Śmigla przekazała, że ujęcie całych tych terenów jest zasadne ponieważ 

nowo budowana droga do Włoszakowic będzie biegła wzdłuż tych terenów ; po obu stronach. 

Są to atrakcyjne tereny dla inwestorów i dla naszej gminy. Poza tym już jest zainteresowanie 

tymi terenami przez inwestorów. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju podkreślił, że tworzony plan miał być 

tak stworzony by uatrakcyjnić nasze tereny. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zapytał ile jest to hektarów? 

Wicestarosta wyjaśnił, że jest to teren 30 ha, a po odjęciu terenów pod drogę to 

pozostaje 25 ha.  Dalszy plan miał obejmować kolejne 25 ha. Przygotowany na dzisiejsza 

sesje plan miał być za 2-3 lata a nie już teraz. 

Więcej pytań do projektu uchwały nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 5radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 9. 

Uchwała została podjęta. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/290/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla obszaru zabudowy techniczno-produkcyjno-usługowej 

w obrębie wsi Nietążkowo. 

 

Ad.14. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 Na pytanie radnego Drótkowskiego odpowiedzi udzieliła Prezes Zakładu 

wodociągowo – kanalizacyjnego Pani Violetta Gładysiak. Wyjaśniła, że wymiana sieci 

wodociągowej to duża inwestycja, która jest realna do zakończenia w 2019 roku. Kontrakt 

jest na kwotę 8 mln zł. Z wykonawcami był problem gdyż nie wychodziło ima zagęszczanie 

gruntu i przez to wynikły opóźnienia. Zakład doszedł do porozumienia z wykonawcą i do 

końca października ulice w mieście, czyli ul. Jagiellońska i ul. Mickiewicza będą oddane do 

użytku. Dodała, że trudno mówić o harmonogramie prac gdyż tak naprawdę harmonogram 

napisze życie. 

Przewodniczący Rady zapytał na kiedy planowana jest budowa rurociągu wody 

surowej Stare Bojanowo – Robaczyn? 

Pani prezes wyjaśniła, że obecnie trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji. W 

tym roku żadne inne prace nie będą już podejmowane. 

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że zostały wyłączone dwie ważne ulice w 

mieście, a mieszkańców najbardziej boli to iż przez większy czas wyłączenia tych ulic z ruchu 

nic tam się nie działo. Handlowcy narzekają na spadek obrotów w sklepach. 

Pani Prezes dodała, że z wykonawcami zawsze są problemy bo polskie prawo jest 

takie a nie inne. Sytuacja z zagęszczeniem gruntu była niepotrzebna jednak nie można było 

przyjąć takiego wykonania gdyż byłaby sytuacja podobna jak na ścieżce rowerowej w 

Poladowie, która się  zapada. 
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Radny Wojciech Adamczewski zapytał czy jest możliwość nałożenia kary na 

wykonawcę? 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że różne są sytuacje w życiu bo często zdarza się, że 

wykonawcy nie są terminowi. Nie jest wtedy łatwo być Burmistrzem i czasem są problemy, 

których nie da się rozwiązać od razu. Poza tym nie są nam potrzebne konflikty. Dlatego 

zaapelowała do radnych o wsparcie w trudnych sytuacjach. Z takim samym apelem wystąpiła 

do mieszkańców. Dodała także, że na ta inwestycje gmina otrzymała wsparcie finansowe. 

Natomiast jeśli chodzi o handlujących to do sklepów można było dojść pieszo. Na 

zakończenie dodała, że jako Burmistrz nie robi nic dla siebie tylko dla mieszkańców. 

 

Ad. 15. 

 

 Odpowiedzi na zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad. 16. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że kolejna sesja planowana jest                                        

na 23 listopada 2017 r.  

Wicestarosta Kościański wyjaśnił, że zapoznał się z problemami zgłaszanymi na 

ostatniej sesji i jeśli chodzi o przejście dla pieszych w Bronikowie to w 2018 roku zostanie 

wydłużony chodnik lub przesunięte zostanie samo przejście. Kolejna sprawa to teren przy 

kościele w  Bronikowie – może wspólne uda się uporządkować ten teren. Następnie 

przekazał, że jeśli chodzi o wspomniana wcześniej ścieżkę rowerową w Poladowie to połowę 

weźmie na siebie starostwo, a połowę wykonawca czyli Zakład Wod – Kan. 

Następnie głos zabrał Radny Rady Powiatu Kościańskiego Jan Pietrzak przekazał, że 

jego zdaniem podjęta na tej sesji uchwała dotycząca miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego jest trafną decyzją. Jest to pierwszy krok do dalszego rozwoju gminy. 

Radny Alfred Splisteser zapytał co z rozwiązaniem sprawy w Wonieściu? 

Wicestarosta wyjaśnił, że zostało to wpisane do zadań na 2018 rok, i nie zapomniano o 

tym. 

Przewodniczący Rady podziękował wicestaroście za wykonanie ul. Krętej w Starym 

Bojanowie, która jest już zakończona. 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 

 

Ad. 13. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XXXVII  sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:00. 

 

 

 

 Protokołowała:                         Przewodniczył: 

         

Justyna Rzepecka                     Wiesław Kasperski 

               Przewodniczący  

                    Rady Miejskiej Śmigla 


